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نياز رهگذران خيابان عبادى به سرويس بهداشتى

فرورفتگى در ابوطالب 27، مشكلات مطهرى 
شمالى و احداث سرويس بهداشتى مضمون 
تعدادى از پيامك هايى است كه درهفته هاى 
اخير به روزنامه شهرآرا ارسال شده است. اين 
درخواســت ها به حوزه خدماتى شهردارى 
منطقــه 2 مشــهد مربوط اند كه شــهردار 
اين منطقه در پاســخ به اين درخواســت ها 

توضيحاتى مى دهد.
جلال قربانى در پاســخ بــه پيامكِ «نبش 
خيابان ابوطالب 27 گودالى در اثر فرورفتگى 
آســفالت وجود دارد. لطفا انعكاس دهيد.» 
كه در 30 شــهريورماه به چاپ رسيده بود 
مى گويــد: در ايــن زمينه كانــال آب هاى 
سطحى در دســت اجرا بود كه پس از اتمام 

آسفالت شده است.
قربانى همچنين در پاســخ بــه پيامكِ « از 
شهردار و اعضاى شوراى شهر تقاضا مى شود 
گاهى به محلات، كوچه  هــا و خيابان  هاى 
مختلف ســرى بزنند تا از مشــكلات مردم 
باخبر شوند. مطهرى شمالى 49 تا سمزقند 
با وجود تردد بســيار زياد بــه دليل حضور 
مدارس و... وضعيت آســفالت بســيار بدى 

دارد و اين درحالى اســت كه اين محدوده 
محله باقدمتى اســت و آســفالت آن نياز به 
ترميم يكپارچه دارد.» كه 26 شــهريورماه 
منتشر شــده بود نيز پاسخ مى دهد: با توجه 
به فهرســت مصــوب معابر بــراى روكش 
آســفالت، به اطلاع مى رســاند كــه معبر 
مذكور در فهرســت مصوب كميته محترم 
نظارتى در ســال 98 براى روكش آسفالت 
قــرار دارد و بر اســاس برنامــه زمان بندى 
روكش آســفالت آن انجام خواهد شــد.«از 
شــهردارى منطقــه 2 خواهشــمندم براى 
رفــاه حال كســبه و رهگــذران خيابــان 
عبــــادى در چهارراه خواجه ربيــــع و در 
چهارراه راه آهن ســرويس بهداشتى احداث 
كند»؛ اين پيامك ديگرى است كه شهردار 
منطقه 2 در جواب آن با ارائــه توضيحاتى 
مى گويد: پيرو بررســى هاى انجام شــده در 
نشانى مذكور محل مناســبى براى ساخت 
سرويس بهداشتى وجود ندارد. ضمن اينكه 
در سه راه كاشــانى و ميدان شهدا سرويس 
بهداشــتى در دســترس شــهروندان قرار

 دارد.  
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روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

مخترعان گروهِ 
«آی سی اس ای»

نیکوعقیــده|  حــالا 

كــه  مدت هاســت 
دانش آمــوز خــوب 
ديگر آن دانش آموزى 
نيســت كه از صبح تا شب سرش توى 
درس و كتاب باشــد، حالا همه اين ها 
جاى خودش را داده است به خلاقيت 
وايده پردازى .بچه هاى مدرسه المهدى 
مصــداق بارز ايــن صفت ها هســتند 
.بچه هــاى گروهِ (آى ســى اس اى) هم 
4 نفــر از همين دانش آمــوزان خلاق 

هستند كه درست سال پيش هدفشان 
را تعيين كردنــد و فهميدند كه از دنيا 
چه مى خواهند. زهرا ابراهيمى، سمانه 
قاسمى، ســميه حلاج و ستاره چزگى 

دستگاهى را اختراع كرده اند براى توليد 
آب سالم، ايده اى كه درست در جلسات 
استارت آپ مدرسه در سال گذشته به 
ذهنشان مى رســد، در عرض يك ماه 
نمونه اوليه دستگاه را مى سازند 
و درنهايــت هم 
اول  مــقـــام 
ت  بقا مســا
دانش آموزى 
را كســب 
مى كنند 

اما اين تــازه اول راه اســت. تمام اين 
يك سال از عمرشــان را صرف ارتقاى 
دستگاهشــان مى كنند و در مسابقات 
و جشــنواره هاى ديگرى هم شــركت 
مى كنند. مى گويند كه دستگاهشــان 
نمونه مشــابه دارد اما تفاوت هاى آن 
چشمگير است و اين تفاوت ها حساب 
دستگاه آن ها را به كل از ديگر دستگاه ها 
جدا مى كند. مشــروح ايــن گفت وگو 
را امــروز در شــهرآرامحله منطقــه6 

بخوانيد. 
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اينجا تريبوني براي بيان نظرات، انتقادات، مشكلات و درخواست هاي شما 
شهروندان است و مي توانيد از روش هاى زير، مطالبتان را با ما در ميان بگذاريد.

@shahraranews :اينستاگرام
shahraranews.ir :تارنما

info@shahrara.com :رايانامه
پيامــك: 30007289   پيام رسان:09154294580

تلفن: 051-37288881-5  مراجعه حضورى  
 شهروندان گرامى ! با هدف پيگيرى دقيق و سريع مسائل مطرح شده، 

لطفا آدرس و اطلاعات كاملى در اختيار ما قرار دهيد.

انتقاد از كمبود امنيت
 در بولوار اميريه 

 نیروی انتظامی

شهروند- لطفا براى امنيت بولوار اميريه 
فكرى كنيد، بيشتر مردم مى ترسند سرشب ها 

از خانه بيرون بروند.

 شهرستان

092...0915 شما را به خدا، از مشكلات و 
كمبودهاى گلبهار گزارشى تهيه كنيد. مردم 
اينجا زجر مى كشــند. صداى مــا را به گوش 

مسئولان برسانيد.

 مخابرات

840...0915 داخــل خــط 2 مترو آنتن 
نمى دهــد. اگر ممكن اســت ايــن موضوع را 

پيگيرى كنيد.

 قطارشهری

172...0901 خانم هــا لطفا در مترو جاى 
آقايان ننشــينيد. ما مردها خســته از سركار 

مى آييم و مجبوريم تا مقصد بايستيم.
650...0901 لطفا به رانندگان خط 2 مترو 
بگوييد كمى آهسته تر ترمز بگيرند. گاه چنان 
ترمز مى گيرند كه مســافران به انتهاى واگن 

پرتاب مى شوند.
036...0915 كاش در متــرو براى مردم 
فرهنگ سازى شــود تا از سمت راست حركت 
كنند. گاهى راه روها بسيار شلوغ و آشفته است.

 شهرداری

شهروند- 2 ســال اســت در مجموعه 
عوارض خودرو شهردارى مشهد مشغول به كار 
هستم. در ماه گذشته شــركت اليت قرارداد را 
برداشته و پيام فرستاده اســت: از فردا سر كار 
نياييد. لطفا اين موضوع را بررســى كنيد كه 
ببينيد ما بچه هاى عوارض خــوردو با اينكه از 
همه بيشــتر كار مى كنيــم، به راحتى اخراج 
مى شويم. واقعا خدا قوت به مجموعه شهردارى 
كه اين گونــه از نيروهاى شــهردارى حمايت 
مى كند. شما كه رسانه شــهردارى هستيد و 
تاكنون مسائل مشــابه را بررسى كرده ايد اين 

موضوع را هم پيگيرى كنيد.
شهروند- لطفا از بولــوار اميريه، اميريه 

2,9 گزارشــى تهيه كنيد. اين خيابان نياز به 
ترميم آسفالت دارد. لطفا پيگيرى شود.

 سازمان فردوس ها

0915 در بهشــت رضا بــراى  ...715
هفت هشت دقيقه مداحى 70 هزارتومان پول 
طلب مى كنند، از آن طرف مسئول دفن انعام 
مى خواهد، مسئول شست وشو انعام مى خواهد 

و... لطفا نظارت كنيد.

 بازار

شهروند- مدتى است نانوايى هاى دولتى 
حوالى بولوار جلال آل احمد روزهايى  را غير از 
روزهاى مجازشــان  تعطيل مى كنند. دليلش 

چيست؟

 متفرقه

376...0915 واقعا نمى دانم چه بگويم. 
اول از خودت گلــه مى كنم شــهرآرا كه از 
رسانه هاى پرمخاطب هستى و هميشه يك 
ستون ثابت مردمى در شهرآرا چاپ مى شود. 
بارها و بارها از مشكلات كاركنان سى ان جى 
برايتان گفته ايم اما فقط يك مصاحبه با يكى 
از مديران گرفتيد و ســر و ته ماجرا را جمع 
كرديــد. نمى دانــم چرا هيچ كــس كارى 
نمى كند، حقوق هايمــان 500 تا 600 هزار 
تومان كم شــده اســت، كاركنان را تعديل 
مى كنند و بقيه نيروها بايد جور كمبود نيرو 
را بكشــند و به قول معروف جــان بكنند. 
اعتــراض هــم كــه مى كنيــم مى گويند: 

خوش آمدى!
شهرآرا: شهروند گرامى ضمن تشكر از 
توجه شما به اطلاع مى رســاند اين موضوع 
اكنون در حال بررســى اســت و بــه زودى 
گزارشــى دراين باره در روزنامه شهرآرا چاپ 

خواهد شد.
شــهروند- شــهرآراى عزيز از گزارش 
«مهريز» زباله خيز كه 30 مهــر در صفحه 2 
روزنامه شهرآرا چاپ شد تشــكر مى كنيم. از 
اينكه همكاران شــهرآرا براى پيگيرى مسائل 
شهرك شــهيد رجايى، به ويژه خيابان شهيد 

فولادى تلاش مى كنند سپاسگزاريم.  

 مســير ســبز دوچرخــه اســت اما 
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موتورسواران در آن ويراژ مى  دهند، به 
زحمــت دوچرخه هايــى در مســير 
دوچرخه تازه احداث شده خيابان سناباد 
ديده مى  شــود. اين مســير بخشــى 
كوچكى از 58 كيلومتر مســير سبزى 
است كه قرار است تا پايان سال احداث 
شــود كه بى شــك اين اتفاق يكى از سبزترين 
رخ دادهاى شــهر خواهد بــود، در صورتى كه 
مشكلات مسيرهاى تا كنون اجرا شده را نداشته 

باشد و ترافيك خيابان  ها را سنگين  تر نكند.
 ويراژ موتورســواران كه مسير خلوت دوچرخه 
را به عنوان راهى براى فرار از ترافيك ســناباد 
انتخاب كرده  و دوچرخه  سواران را فرارى داده  اند، 
تنها يكى از مهم  ترين اين مسائل است كه مردم 
را درباره احــداث ديگر مســيرهاى دوچرخه 
نگران كرده اســت. مردم مى  گوينــد اگر قرار 
باشد ديگر مسيرهاى ســبز نيز همچون مسير 
دوچرخه سناباد در قرق موتورسواران باشد، يا 
خودروها در كنــار نرده  هاى فلزى جداكننده با 
خيال راحت پارك كنند، اين پروژه به هيچ وجه 

موفق نخواهد بود.

 مسیر دوچرخه در قرق موتورسواران

در حقيقت در اين مسير با وضعيت عجيبى روبرو 
مى شــويم، حضور موتورســواران به جاى عبور 
دوچرخه ســوارها .حتــى در گفت وگــو با مردم 
متوجه مى شويم  نبود ايمنى لازم به دليل حضور 
موتورسوارها يكى از مهم ترين دغدغه آن هاست. 
مادرى درباره مسير دوچرخه سناباد مى گويد: از 
وقتى مسيرهاى ويژه را راه اندازى كرده اند، پسرم 
مدام اصرار دارد كه با دوچرخه مدرســه برود، اما 
واقعيت اين اســت كه وجود موتورسوارها موجب 
شده است اين اجازه را به او ندهم. زيرا بايد هزار بار 
بميرم و زنده شوم كه فرزندم مسير خانه تا مدرسه 

را با دوچرخه رفت و آمد كند.

 نگرانی دوچرخه سواران از برخورد با موتورها

حضور موتورسيكلت ها در مسير سبز خطر جدى 
براى دوچرخه سواران دارد چرا كه به گفته يكى از 
دوچرخه سواران موتورسيكلت ها با سرعت بالايى 
از اين مســير عبور مى كنند و احتمال تصادف در 
آن جا زياد اســت. يكى از اين دوچرخه ســواران 
مى گويد يك بار نزديك بوده بــرادر كوچكش با 
موتورسيكلتى در اين مســير تصادف كند و اين 
موضوع او را به شدت ترسانده است.يكى از عابران 
نيز با گله از پارك خودروها كنار مســير دوچرخه 

مى  گويد: مگر مسير دوچرخه در نهايت قرار نيست 
به كم شدن ترافيك و پاك بودن هوا كمك كند؟ 
با احداث اين مســير اتفاقا ترافيك خيابان بيشتر 
شده اســت.يكى ديگر از اهالى خيابان سناباد كه 
راننده تاكسى اســت نيز از افزايش ترافيك در پى 
ايجاد مســيرهاى دوچرخه گله دارد و مى گويد: 
كار ما روزبه روز ســخت تر مى شود، زيرا در برخى 
خيابان ها، بخشى را به مســيرهاى ويژه بى آرتى 
اختصاص داده اند و حالا بخش ديگر هم مختص 
دوچرخه سوارها شده است! اين مسئله موجب شده 
است ترافيك برخى مسيرها نه تنها سبك تر نشود 
بلكه گره بخورد و مدت زمان بيشترى را تا مقصد

 در راه باشــيم.گله هاى مردم زياد اما مشــترك 
اســت اما ريشــه همه اين نارضايتى هــا به نبود 
فرهنگ ســازى در زمينــه اســتفاده صحيح از 
58كيلومترمســير دوچرخه مربوط مى شود كه 
قرار است تا پايان ســال به بهره بردارى برسد. از 
همين رو در گفت وگو با مســئول پروژه توســعه 
حمل و نقل انســان محــور شــهردارى و رئيس 
كمسيون حمل و نقل شوراى شهر مشهد در صدد 
راه كارهايى براى اســتفاده صحيح از اين مسيرها 

هستيم.  

به نام دوچرخه سواران، به كام موتورسواران
شهروندان خواستار  تدابیری برای استفاده بجا از مسیرهای دوچرخه سواری هستند

۱۳ آبــان ۱۳۹۸
۰۶ ربیع الاول ۱۴۴۱ 
شــــــماره ۲۹۶۱

۲شنبه

راهور به کمک شهرداری می آیدتلفات جانی دوچرخه سواران در معابر

مديرپــروژه توســعه حمل و نقل 
انسان محور شهردارى مشهد از 
برخورد جدى با موتورســوارانى 
كه به مســيرهاى دوچرخه وارد 
مى شــوند، خبــر مى دهــد و 
مى گويد: طبق مــاده 108 قانون برنامه ششــم 
توســعه، شــهردارى مشــهد در حــال امضاى  
تفاهم نامه اى با پليس راهور است كه بر اساس آن، 
بخش هاى مختلف شهردارى از جمله سازمان هاى 
تاكســى ر انى، اتوبوس رانى، ترافيــك و حمل بار 
بتوانند از خدمات پليس راهور و اعمال قانون درباره 
متخلفان ورود به محل هاى تعيين شده براى اين 
ســازمان ها اســتفاده كنند. به گفتــه جعفرى  
روزگذشته جلســه اى با معاون دادستان، رئيس 
پليس راهور استان و رئيس پليس مشهد برگزار و 
مقرر شــد پليس راهور تعدادى نيــروى ويژه در 
اختيار شــهردارى قرار دهد تا مسيرهاى سبز از 
حضور موتورسواران پاك شــود و ترافيك كاذب 

ايجادشده در اطراف اين مسيرها برطرف شود.
به گفته او اين تفاهم نامه در حال تدوين است و به 

محض امضاى 2 طرف رسانه اى خواهد شد. 
او ادامه مى دهد: بســتر ايمن بزرگ ترين مشوق 
براى اســتفاده از حمل و نقل پاك است،  از طرفى 
هميشــه در پى ايجاد هر محدوديتى در ســطح 
شــهر، از جمله انجام اصلاح هندســى و كاهش 
عرض خيابان، ممكن اســت به حجــم ترافيك 

افزوده شــود اما تجربه و حتى دانش حمل و نقل 
نشــان مى دهد مــردم در نهايت خودشــان را با 
شرايط جديد وفق مى دهند.  همچنين شهردارى 
بســترهاى هوشــمندى را در حال آماده سازى 
دارد تا رفتار مردم را اصلاح و الگوهاى مناسب را 
فرهنگ سازى كند. در اين ميان «تشويق» بخش 
عمده اى را به خود اختصاص مى دهد. برنامه «شهر 
من» كه از ســوى معاونت برنامه ريزى شهردارى 
مشهد رونمايى شده است، اين مســائل را از اين 
پس پوشــش خواهد داد. از ســويى با راه اندازى 
دوچرخه هاى اشــتراكى تا پايان سال در مشهد، 
بى ترديد استفاده از دوچرخه در ميان شهروندان 
رونق بيشترى پيدا مى كند و به اين ترتيب با ضبط 
آن در باشگاه شهروندى مى توانند امتياز بگيرند و 
از اين امتياز در تهيه بليت مترو و اتوبوس بهره مند 
شــوند.جعفرى با بيان اينكه  وســعت و جمعيت 
تهران با مشهد قياس پذير نيســت  مى گويد: به 
دنبال آن هستيم كه مسيرهاى دوچرخه در مشهد 
به سرنوشت تهران دچار نشود.پيش از هر اقدامى، 
مديران شهرى آمستردام را به عنوان موفق ترين 
شهر در دنيا براى ترويج فرهنگ حمل و نقل پاك 
(دوچرخه) دعوت كرديم و در كارگاهى كه برگزار 
شــد فيلم هايى را از دهه 1960 ميلادى نمايش 
دادند كه در آن زمان شــرايط آمســتردام از نظر 
ترافيك و شــلوغى دقيقا مانند مشــهد و تهران 

بودند. 

 «هر يكــى دو هفته دســت كم 
جانــى  تلفــات  يك نفــر 
دوچرخه سوار در معابر گزارش 
مى شــود!»، اين گفتــه رئيس 
كميســيون حمل و نقل شوراى 
شهر مشهد است كه در ادامه مى گويد: شهروندان 
زيادى هســتند كه مى خواهند با دوچرخه تردد 
كنند اما پيش از اين بســتر لازم بــراى تأمين 
امنيتشان وجود نداشته و اين در حالى است كه 
مسير وكيل  آباد به ملك آباد و ملك آباد تا ميدان 
شريعتى اين روزها مورد استفاده دوچرخه سواران 
زيادى قرار گرفته، زيرا مسير امن برايشان ايجاد 

شده است.
مجتبى بهاروند با تأكيد بر اينكه  قرار نيســت تا 
ابد به اين خيابان ها، خودرو اضافه شــود ، اظهار 
مى كند: بخواهيم يا نخواهيم بخشى از خيابان ها 
را بايد به حمل و نقل عمومى و دوچرخه اختصاص 
دهيم،كارى كه همه جاى دنيا كرده اند. وگرنه اگر 
خيابان ها را دو سه برابر هم كنيم، باز هم تقاضاى 
خودرو بيشــتر وجــود دارد. اما در كشــورهاى 
پيشرفته و توســعه يافته محدوديت هايى قائل 
شده اند و حمل و نقل عمومى را گسترش داده اند.

آن طور كه اين عضو شوراى شهر مشهد گزارش 
مى دهد: در مســيرهاى دوچرخه سوارى اى كه 
ايجاد شده اســت، جز در برخى مسيرها امكان 
ورود و تردد موتورسيكلت سواران فراهم نيست 

و مسيرهايى كه موتورسواران به آن ها ورود پيدا 
مى كنند نيز بايد از سوى پليس راهور رصد شود 
و برخورد قانونى لازم صــورت گيرد. البته ايجاد 
مانع هم تدبير خوبى است كه امكان عبورومرور 
را از موتورسواران به عنوان يك معضل مى گيرد 
كه به طور قطع انجام مى شود. اين در حالى است 
كه حتى پياده روها هم از تعرض موتورسواران در 
امان نيست و متأسفانه در پياده روها هم جولان 

مى دهند.
به گفته بهاروند، امروزه همه كشورها فضايى را به 
حمل و نقل پاك -كه همان استفاده از دوچرخه 
اســت- اختصاص داده اند اما اينجــا به غلط جا 
افتاده اســت كه خيابــان تنها بايــد در انحصار 

خودروهاى شخصى باشد.
او در رابطه با طرح هاى تشــويقى نيز مى گويد: 
مهم تريــن مســئله ايجــاد زيرســاخت لازم و 
مسيرهاى ايمن است اما در ادامه نيز طرح هايى 
را در دســت اقدام داريم كه از شــوراى شهر و 
شــهردارى شــروع مى كنيم، به اين ترتيب كه 
پاركينگ هــا ديگر به طــور رايــگان در اختيار 
كارمندان قرار نگيرد اما چنانچه فرد با وســايل 
نقليه عمومى و يا دوچرخه ســر كار آمد، امكان 
اســتفاده رايگان از پاركينگ هــا برايش فراهم 
شود. اين موضوع به ســاير ادارات نيز گسترش 
پيدا مى كند تا به تدريج حجم عظيمى از ترافيك 

كاسته شود. 

نيســت كه از صبح تا شب سرش توى 
درس و كتاب باشــد، حالا همه اين ها 
جاى خودش را داده است به خلاقيت 
وايده پردازى .بچه هاى مدرسه المهدى 
مصــداق بارز ايــن صفت ها هســتند 
.بچه هــاى گروهِ (آى ســى اس اى) هم 
 نفــر از همين دانش آمــوزان خلاق 

نمونه اوليه دستگاه را مى سازند 
و درنهايــت هم 
اول  مــقـــام 
ت  بقا مســا
دانش آموزى 
را كســب 
مى كنند 

مسيرهاى سبز دوچرخه  مشهد در قالب يك شبكه  مسير مطالعه شــده در مشهد و به طول  58كيلومتر در حال احداث هستند كه در 
صورت استفاده درست از آن ها مى توان اميد وار بود كه مشهد  به تدريج به  شهرى  شهرى پاك و كم ترافيك بدل شود.
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